
2021-11-22 

Kommunala pensionärsrådet och Rådet för funktionshinder 

Kallas härmed till sammanträde måndagen den 8 november 2021 klockan 13:00 -
15:45 för att behandla följande ärenden 

 

 

 

 

 

 

Staffan Tjörnhammar    Johanna Edin 

Ordförande                        Sekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 



 

      
 

 

 

Plats och tid Norrtäljesalen 13.00-15.45 
  
 
Beslutande 

 
Ledamöter och ersättare 
 
Se närvarolista 

  
Justerare Gabriella Wiberg (KPR) och Anita Andersson (RFF) 
  
Justeringens plats och tid Kommunstyrelsekontorets kansli den 25 november kl. 10.00 
  
  
Underskrifter  

 
Sekreterare 

 
  

 

 

Johanna Edin   

Ordförande           
 

 

Staffan Tjörnhammar   

Justerande           
  Gabriella Wiberg                        

 
 
 
 
 
 
Anita Andersson 

  

 

 

 

 

 

Ärendelista 



 

      
 

 

 

1. Mötet öppnas 
 

2. Upprop 
 

3. Valärenden 
 

4. Val av justerare och tid för justering  
 

5. Uppföljning av tidigare protokoll 
 

6. Information från kommunen 
 

7. Information från KSON 
 

8. Information från Äldreombudsmannen 
 

9. Rapporter/information och frågor från föreningar, nämnder och åhörare  
 

10. Information om nästa rådsmöte den 10 december 
 

11. Mötet avslutas 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Närvarolista 



 

      
 

 

 

KOMMUNALA PENSIONÄRSRÅDET 
 
LEDAMÖTER 
 
Staffan Tjörnhammar Kommunstyrelsen 

 
N 

Ann Lewerentz Bygg- och miljönämnden 
 

F 

Bengt Ericson Kultur- och fritidsnämnden 
 

N 

Tommy Lundqvist Teknik- och klimatnämnden 
 

F 

Kommunalförbundet 
sjukvård och omsorg i 
Norrtälje 

Lotta Lindblad Söderman F 

Alf Sandqvist Pensionärernas 
riksorganisation 

N 

Gabriella Wiberg Pensionärernas 
riksorganisation 

N 

Lennart Edbom Pensionärernas 
riksorganisation 

N 

Vakant Sveriges 
pensionärsförbund 
 

 

Eva Axelsson Svenska 
kommunalpensionärernas 
Förbund 

N 

Gun-Britt Viktorsson Svenska 
kommunalpensionärernas 
Förbund 

N 

Jussi Böök Norrtälje finska förening 
 

N 

 

 
ERSÄTTARE 
 
Ingrid Markström Kommunstyrelsen 

 
N 

Holger Forsberg Bygg- och miljönämnden 
 

F 

Eva Eriksson Kultur- och fritidsnämnden 
 

N 

Sverker Nyman Teknik- och klimatnämnden 
 

F 



 

      
 

 

 

Hanna Stymne Bratt  Kommunalförbundet 
sjukvård och omsorg i 
Norrtälje 

N 

Marianne Asp Tirén Pensionärernas 
riksorganisation 

N 

Lars Sundberg Pensionärernas 
riksorganisation 

F 

Raija Lundgren Pensionärernas 
riksorganisation 

F 

Vakant 
 

Sveriges pensionärsförbund  

Irene Dahlqvist Svenska 
Kommunalpensionärernas 
Förbund 

N 

Jan Sjöblom Svenska 
Kommunalpensionärernas 
Förbund 

N 

Jukka Päivinen Norrtälje finska förening 
 

N 

 
RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDER 

 
LEDAMÖTER 
 
Staffan Tjörnhammar Kommunstyrelsen 

 
N 

Boris Andersson Bygg- och miljönämnden  
 

F 

Agneta Hedlund Kultur- och fritidsnämnden 
 

N 

Tommy Lundqvist Teknik- och klimatnämnden 
 

F 

Lotta Lindblad 
Söderman  

Kommunalförbundet 
Sjukvård och omsorg i 
Norrtälje 

F 

Linda Hiort af Ornäs Barn- och skolnämnden 
 

N 

Marie-Anne Blomdin Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

N 

Anita Andersson Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

N 



 

      
 

 

 

Britt-Marie Åhman Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

N 

Paul Sving Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

N 

Olle Undmark Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

N 

Anneli Svan Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

N 

 

 
ERSÄTTARE 
 
Ingrid Markström Kommunstyrelsen 

 
N 

Ethel Söderman-Sandin Bygg- och miljönämnden 
 

F 

Christina Pettersson Kultur- och fritidsnämnden 
 

F 

Sverker Nyman Teknik- och klimatnämnden 
 

F 

Hanna Stymne Bratt Kommunalförbundet 
Sjukvård och omsorg i 
Norrtälje 

N 

Catharina Erdtman Utbildningsnämnden 
 

N 

Pär Ljungström Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

F 

Stina Lindberg Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

F 

Yvonne Forsberg 
Lindroth 

Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

F 

Lennart Svenberg Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

N 

Vakant Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

 



 

      
 

 

 

Vakant Norrtälje 
funktionshinderföreningars 
samorganisation 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

      
 

 

 

Mötet öppnas 

Ordförande Staffan Tjörnhammar öppnar mötet och hälsar samtliga 
närvarande välkomna till sammanträdet. 

 

 

Upprop  

Sekreterare Johanna Edin förrättar upprop. 

 

 

Valärenden  

Föreningarna har rapporterat in sina val avseende ledamöter och ersättare i 
råden.  

Beslut  

1. Beslutas att föreningarnas och nämnderna förslag till ledamöter och 
ersättare i Kommunala pensionärsrådet fastställs enligt uppropslista.  

2. Beslutas att föreningarnas och nämnderna förslag till ledamöter och 
ersättare i Rådet för funktionshinder fastställs enligt uppropslista.  

3. Beslutas att Marie-Anne Blomdin utses till 1:e vice ordförande i Rådet 
för funktionshinder och därmed kommer att kallas till 
ordförandeberedningar. 

4. Beslutas att Eva Axelsson utses till 1:e vice ordförande i Kommunala 
pensionärsrådet och Alf Sandqvist utses till 2:e vice ordförande. Båda 
representanterna kommer därmed att kallas till 
ordförandeberedningar.  

 

Eventuella ytterligare valärenden behandlas på nästkommande rådsmöte. 

 

 

 



 

      
 

 

 

Val av justerare och tid för justering 

Kommunala pensionärsrådet och Rådet för funktionshinder utser Gabriella 
Wiberg (KPR) och Anita Anderson (RFF) att tillsammans med ordförande 
justera sammanträdets protokoll. Justeringen sker på 
kommunstyrelsekontorets kansli torsdagen den 25 november kl. 10.00. 

 

 

Uppföljning av tidigare protokoll 

Det tidigare protokollet läggs till handlingarna.  

 

 

Information från kommunen 

Översiktsplanen 2050 

Emma Tarrodi Orlunder presenterar arbetet med den nya översiktsplanen 
2050, som ska beskriva kommunens långsiktiga utveckling. För att få 
underlag till översiktsplanen har en medborgardialog förts under hösten 
tillsammans med två politiska workshops. Resultatet av dessa ska mynna ut i 
en utvecklingsinriktning, som i stora drag ska beskriva bebyggelse, natur- och 
fritidsliv samt kommunikationer. Enligt önskemål kommer bilderna från 
presentationen skickas ut till alla ledamöter och ersättare tillsammans med 
sammanträdets protokoll. 

 

Trygghets- och säkerhetsstrategin 

Anders Ahlström, ny trygghets- och säkerhetsdirektör presenterar sig och 
arbetet med trygghets- och säkerhetsstrategin. Strategin är ett övergripande 
måldokument som presenterar de breda anslagen, och tanken är att dessa 
ska omhändertas årligen när kommunen skriver sina styrdokument för mål 
och budget. Strategin innehåller sex fokusområden: förebygga brott, skapa 
trygga och säkra offentliga miljöer, trygghet för barn och unga, förebygga och 
avhjälpa olyckor, systematiskt säkerhetsarbete samt motståndskraft och 



 

      
 

 

 

krishanteringsförmåga. Även om tryggheten för barn och unga har varit i 
fokus är det samtidigt viktigt att inte någon grupp exkluderas. Frågor 
angående telemasters sårbarhet, brist på laddstolpar till elbilar och hur 
samverkan inom regionen fungerar angående säkerställandet av säkra miljö 
lyfts under informationspunkten.  

 

 
Information från kommunen 

Information om Roslagens sjukhus  

Staffan Tjörnhammar redogör för det pågående renoveringsarbetet av 
Roslagens sjukhus för att verksamhetsanpassa lokalerna för palliativ vård. 
Varmvattenbassängen ska renoveras och byggas om, det förväntas stå klart 
andra kvartalet 2022.  

Norrtälje kommun har inte tillgång till wi-fi i samlingslokalen eftersom man inte 
har någon kommunal verksamhet där. Men frågan tas vidare för ytterligare 
beredning.   

Under punkter kommer frågan om föreningarnas tillgång till lokalerna, 
inklusive utrustning, upp och det efterfrågas klarhet kring vad föreningarna 
ska ha tillgång till och hur de ska få den tillgången tillgodosedd. Madeleine tar 
frågan vidare.  

 

Information om utskott 

Staffan informerar om att råden till en början inte kommer ha några fasta 
utskott, utan att det enbart kommer finnas en ordförandeberedning. Utöver 
det finns möjligheten att på ordförandeberedningarna komma överens om att 
inrätta temporära referensgrupper, exempelvis för trafikfrågor eller frågor som 
rör KSON. Det beslutas att förslag på referensgrupper ska skickas in till 
Johanna Edin senast 18 november, för behandling på nästkommande 
ordförandeberedning den 22 november.  

 

 



 

      
 

 

 

Parkering Norrtälje sjukhus och Roslagens sjukhus 

Staffan informerar om sin kontakt med KSON:s ordförande angående 
parkeringarna på Roslagens sjukhus och Norrtälje sjukhus. Enligt 
ordföranden arbetar de just nu med frågan, och undersöker vem på Locum 
som ansvarar för parkeringarna. Förslagsvis kan ansvarig från Locum bjudas 
in till ett rådsmöte nästa år för vidare information i frågan. 

 

Fästingvaccin 

Staffan informerar om sin diskussion med KSON:s ordförande om ett 
kostnadsfritt fästingvaccin för seniorer, och att han tar frågan vidare för 
ytterligare beredning och uppföljning.  

 

Mammografibuss 

Förslaget på en mammografibuss har varit uppe för beslut i regionfullmäktige, 
där motionen avslogs, men KSON har själva tagit upp frågan. Förslagsvis kan 
beslutet som fattas av KSON tas upp och diskuteras på nästa rådsmöte den 
10 december.  

 

 

Information från KSON 

Covid-19 och ovaccinerad personal 

Camilla Gustavsson från KSON presenterar sig och arbetet med att motverka 
smittspridningen av Covid-19 och att öka vaccinationstäckningen bland vård- 
och omsorgspersonal. Enligt statistik från vecka 43 2021 har 33% i 
målgruppen äldre 80+ fått sin tredje dos Covid-19-vaccin. Statistik från 
samma tid redogör även för att 84% av den totala befolkningen var 
fullvaccinerade. Vid en inventering menade samtliga särskilda boenden i 
kommunen att de har god beredskap för att hantera ny smitta, och att det 
bara finns enstaka fall av konstaterad smitta på dessa boenden.  



 

      
 

 

 

Enligt KSON är personalen som möter sårbara vårdgrupper i stor 
utsträckning vaccinerade. Man har ställt sig bakom Folkhälsomyndighetens 
och Statens medicinsk-etiska råds rekommendation om att personal som 
möter dessa sårbara vårdgrupper bör vara vaccinerade. KSON har utrett 
frågan gällande vad man som arbetsgivare kan vidta för åtgärder om man har 
personal som är ovaccinerad, och landat i att man som en sista åtgärd har 
möjlighet att omplacera personal, men i första hand bör se över ifall någon 
annan kan utföra de specifika arbetsuppgifterna och fortsatt uppmuntra och 
underlätta för vaccinering bland personalen.  

 

Äldreomsorgslyftet 

Sara Andersson presenterar arbetet med äldreomsorgslyftet, som är en 
treårig statlig satsning på kompetensutveckling av personal inom vård och 
omsorg. Under 2021 har man hittills rekvirerat 3 miljoner från Socialstyrelsen, 
utav 28 möjliga. De medel som inte används skickas tillbaka. Satsningen 
gäller alla utförare, och medlen kan användas till utbildning av all slags 
personal.  

Frågan om statistik över hur stor andel av personalen som är utbildade i 
nuläget lyftes och Sara Andersson och Camilla Gustavsson bad att få 
återkomma vid ett senare rådsmöte. 

 

 
Äldreombudsmannen 

Seniorcenter 

Madeleine Rietschel presenterar sin utredning av förutsättningarna för att 
inrätta ett seniorcenter i Norrtälje kommun, som till stor del bygger på en 
genomförd enkätundersökning. I utredningen har några nyckelord dykt upp 
som tillsammans bildar en möjlig modell som kretsar kring umgänge och 
trygghet, kultur och kreativitet, folkhälsa och friskvård, information och 
rådgivning, samverkan och volontärer, demokrati och samtal. 
Äldreombudsmannens uppdrag är nu slutfört och förslaget har överlämnats 
till kultur- och fritidsförvaltningen. I kommande Mål och budget finns resurser 
avsatt för detta projekt. 



 

      
 

 

 

 

Rapporter/information och frågor från föreningar, nämnder och 
åhörare  

Bengt Ericsson presenterar Anna Enerot, ny verksamhetsutvecklare på 
kultur- och fritidskontoret, som kommer ha hand om föreningarnas inkomna 
ansökningar.   

 

Information om nästa rådsmöte den 10 december 

Under nästa rådsmöte den 10 december kommer det beslutas som rådens 
sammanträdesdagar för våren 2022. Det kommer även presenteras 
preliminära datum för hösten 2022. 

 

Mötet avslutas 

Ordförande Staffan Tjörnhammar avslutar mötet och tackar alla deltagande 
för ett informativt och trevligt möte. 
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